

河北北方学院

关于学分绩点计算方法及课程绩点与考核成绩对应关系的解释

根据《河北北方学院学年学分制实施方案(修订)》(校字第(2024)28号)的相关规定,学分绩点的计算方法如下:

每门课程学分绩点=该门课程课程绩点×该门课程学分。

平均学分绩点=课程学分绩点总和/课程学分总和。

学期或学年的平均学分绩点= Σ (每门)课程学分绩点/ Σ (每门)课程学分。

课程绩点与考核成绩的对应关系

百分制	课程绩点	五级分制	课程绩点	二级分制	课程绩点
90-	4. 0-5. 0	优秀	4. 5	合格	3. 0
80-	3. 0-3. 9	良好	3. 5	不合格	0
70-	2. 0-2. 9	中等	2. 5		-
60-	1.0-1.9	及格	1. 5		-
<60	0	不及格	0	_	

必修课补考及格的课程绩点为1,重修后考核及格的课程绩点为0。





The Explanation on of the calculation method for GPA and the correspondence between course GPA and assessment scores in Hebei North University

According to the relevant provisions of the "Implementation Plan for the Academic Credit System of Hebei North University (Revised)" (University Document No. (2024) 28), the calculation method for grade points is as follows:

Grade points for each course = Grade points of the course \times Credits of the course.

Average grade points = Total grade points of all courses / Total credits of all courses.

Average grade points for a semester or academic year = \sum (Grade points of each course) /

 \sum (Credits of each course).

The correspondence between course grade points and assessment scores

Hundred-point Scale	Grade Points	Five-tier System	Grade Points	Two-tier System -	Grade Points
90-	4.0-5.0	Excellent	4.5	Pass	3.0
80-	3.0-3.9	Good	3.5	Fail	0
70-	2.0-2.9	Average	2.5	— ·	_
60-	1.0-1.9	Pass	1.5		_
<60	0	Fail	0	——————————————————————————————————————	

The passing grade point for make-up exams of compulsory courses is 1, while the passing grade point for retaken courses is 0.

Academic Affairs Office of Hebel North Uni

March 18, 202